



ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា
ជាតិ សាសនា ព្រះមហាក្សត្រ

ក្រសួងការបរទេស
និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ
នាយកដ្ឋានព័ត៌មាន

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន ស្តីពី
លទ្ធផលនៃដំណើរទស្សនកិច្ចផ្លូវការ របស់ឯកឧត្តម ប្រាក់ សុខុន
ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ
នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅប្រទេសហុខ្រី
ថ្ងៃទី ១១-១២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨

ឯកឧត្តម ប្រាក់ សុខុន ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេស និងសហប្រតិបត្តិការអន្តរជាតិ នៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា បានបញ្ចប់ដំណើរបំពេញទស្សនកិច្ចផ្លូវការនៅហុងកុង កាលពីថ្ងៃទី ១១ ដល់ ១២ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨ តបតាមការអញ្ជើញរបស់ ឯកឧត្តម កីធី ហ៊ុយ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសនិង ពាណិជ្ជកម្មហុងកុង។ ទស្សនកិច្ចនេះធ្វើឡើងក្នុងគោលបំណងពង្រឹងទំនុកចិត្តផ្នែកនយោបាយ និង ស្វែងរកកិច្ចសហប្រតិបត្តិការក្នុងវិស័យសក្តានុពលដែលផ្តល់ប្រយោជន៍ទៅវិញទៅមក ។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបានពិភាក្សាគ្នាប្រកបដោយលទ្ធផលផ្លែផ្កា ដែលក្នុងឱកាសនោះ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសហុងកុងបានបញ្ជាក់ជាថ្មីនូវជំហររបស់ហុងកុងដែលមិនជ្រៀតជ្រែកចូលកិច្ចការផ្ទៃក្នុង របស់កម្ពុជា និងគោរពការសម្រេចចិត្តរបស់ប្រជាជនកម្ពុជាពាក់ព័ន្ធនឹងការបោះឆ្នោតរបស់កម្ពុជា នា ពេលថ្មីៗនេះ។ ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ក៏បានលើកជាមួយនឹងសេចក្តីអំណរគុណ ចំពោះជំនួយ និងការគាំទ្រដ៏មានតម្លៃ និងទាន់ពេលវេលារបស់ហុងកុង ចំពោះកម្ពុជាក្នុងកាលៈទេសៈដ៏លំបាកបំផុត បន្ទាប់ពីកម្ពុជាត្រូវបានរំដោះចេញពីរបបខ្មែរក្រហម ព្រមទាំងការរួមចំណែករបស់ហុងកុងក្រីក្រប្រតិបត្តិការ ថែរក្សាសន្តិភាព ក្រោមក្របខ័ណ្ឌអាជ្ញាធរបណ្តោះអាសន្នរបស់អង្គការសហប្រជាជាតិនៅកម្ពុជា (ហៅកាត់ថា អ៊ុនតាក់)។

កិច្ចប្រជុំខាងលើនេះ គឺជាជំនួបលើកទី២រវាងរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរក្នុងរយៈពេលមិនដល់ ៣ខែនៅក្នុងឆ្នាំ២០១៨នេះ ដែលសប្បុរសពាក់ព័ន្ធជាមួយទៅវិញទៅមករបស់រដ្ឋមន្ត្រីទាំងពីរ សំដៅ បង្កើតអោយមានកិច្ចសន្ទនាជាទៀងទាត់លើរបៀបវារៈទ្វេភាគីនិងអន្តរជាតិ។ លើសពីនេះទៀត រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបានសំដែងនូវការពេញចិត្តចំពោះការរីកចម្រើនកាន់តែខ្លាំងឡើង នៃទំនាក់ ទំនងរវាងប្រទេសទាំងពីរ ក្នុងរយៈពេលប៉ុន្មានឆ្នាំចុងក្រោយនេះ ដែលបានស្តែងឡើងតាមរយៈកិច្ច



ពិគ្រោះយោបល់ជាទៀងទាត់ ការផ្លាស់ប្តូរទស្សនកិច្ចជាន់ខ្ពស់ពីស្ថាប័ននីតិប្រតិបត្តិ និងនីតិបញ្ញត្តិ ព្រមទាំងវេទិកាធុរកិច្ច។

ដើម្បីលើកកម្ពស់ទំនាក់ទំនងជាមួយរាងប្រទេសទាំងពីរអោយកាន់តែខ្លាំងក្លាថែមទៀត ហុងគ្រី និងបើកការិយាល័យតំណាងការទូតមួយ នៅរាជធានីភ្នំពេញ នៅថ្ងៃទី០២ ខែមករា ឆ្នាំ២០១៩ ខាងមុខ។ បន្ថែមលើនេះ ហុងគ្រីបានស្នាក់មន្ត្រីសំណើតែងតាំងក្នុងស៊ុលកិច្ចិយសរបស់កម្ពុជានៅ ទីក្រុងប៊ូដាប៉េស្ត។ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបានចុះហត្ថលេខាលើអនុស្សរណៈយោគយល់ចំនួន២ ដើម្បីជំរុញកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យទេសចរនិងវិទ្យាស្ថានការទូតរវាងប្រទេសទាំងពីរ ព្រមទាំង បានឯកភាពធ្វើការងាររួមគ្នា ដើម្បីរៀបចំអោយមានការផ្លាស់ប្តូរទស្សនកិច្ចកម្រិតនាយករដ្ឋមន្ត្រីនា ពេលអនាគតជំនឿ។

រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរ បានគូសបញ្ជាក់ពីភាពចាំបាច់នៃការបង្កើនទំហំពាណិជ្ជកម្មទ្វេភាគី អោយស្របទៅនឹងសក្តានុពលដែលមានស្រាប់។ ក្នុងន័យនេះ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបាន ឯកភាពដាក់ចេញវិធានការមួយចំនួន សំដៅឆ្ពោះទៅរកការបង្កើតគណៈកម្មាធិការសេដ្ឋកិច្ចចម្រុះ មួយ ដើម្បីជំរុញភាពជាដៃគូសេដ្ឋកិច្ចនិងពាណិជ្ជកម្មអោយខ្ពស់ថែមមួយកម្រិតទៀត។ លើសពីនេះ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបានកំណត់នូវកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើវិស័យសក្តានុពលជាគន្លឹះមួយចំនួន រួមមាន ការគ្រប់គ្រងទឹក ប្រព័ន្ធធារាសាស្ត្រ និងការគ្រប់គ្រងកាកសំណល់ ព្រមទាំងបានឯកភាពគ្នា លើកទឹកចិត្តអោយក្រសួងពាក់ព័ន្ធពិនិត្យលទ្ធភាពស្វែងរកគម្រោងដាក់ស្តែង។ ភាគីទាំងពីរក៏បាន សង្កត់ធ្ងន់ផងដែរអំពីតួនាទីដ៏សំខាន់របស់កម្ចីតំណទាន ដែលធនាគារនាំចេញនាំចូលរបស់ហុងគ្រី (EXIM Bank of Hungary) បានត្រៀមផ្តល់ជូន ដើម្បីលើកកម្ពស់ទំនាក់ទំនងសេដ្ឋកិច្ច និងជួយ សហគ្រិនកម្ពុជានិងហុងគ្រី។

សម្រាប់កិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍ ហុងគ្រីមានបំណងបង្កើនចំនួនអាហារូបករណ៍ប្រចាំ ឆ្នាំដល់និស្សិតកម្ពុជា ព្រមទាំងបានសន្យាគាំទ្រសកម្មភាពកំចាត់មីន ដើម្បីជួយកម្ពុជាអោយសម្រេច បាននូវគោលដៅ "ប្រទេសកម្ពុជាគ្មានគ្រាប់មីននៅឆ្នាំ២០២៥"។

ពាក់ព័ន្ធនឹងកិច្ចសហប្រតិបត្តិការលើធាកអន្តរជាតិ រដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសទាំងពីរបានឯកភាព ផ្តល់ការគាំទ្រចំពោះគ្នាទៅវិញទៅមកនៅក្នុងប្រព័ន្ធអង្គការសហប្រជាជាតិ។

ចំពោះទំនាក់ទំនងកម្ពុជានិងសហភាពអឺរ៉ុប ហុងគ្រីបានបញ្ជាក់ជាថ្មីនូវការបន្តការគាំទ្រ របស់ខ្លួន ដើម្បីធានាថា ដំណើការឆ្ពោះទៅកាន់លទ្ធិប្រជាធិបតេយ្យប្រកបដោយសន្តិភាព និងការអភិវឌ្ឍ ប្រកបដោយចីរភាពរបស់កម្ពុជា នៅតែបន្តទៅមុខដោយគ្មានការរាំងស្ទះ។ ម្យ៉ាងវិញទៀត ភាគីហុងគ្រី បានយល់ព្រមពិចារណាឡើងវិញនូវដំហាររបស់ខ្លួនចំពោះពន្ធលើការនាំចូលអង្ករផ្តាម្លិះរបស់កម្ពុជាចូល ទីផ្សារអឺរ៉ុប ហើយបានសន្យាថា នឹងជំរុញអោយសហភាពអឺរ៉ុបបន្តផ្តល់ជំនួយហិរញ្ញវត្ថុដល់កម្ពុជា ដើម្បីជួយដោះស្រាយការប្រឈមផ្នែកអភិវឌ្ឍន៍។



ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី បានចូលជួបសម្តែងការគួរសមជាមួយ ឯកឧត្តម Laszlo Kovér ប្រធានរដ្ឋសភាជាតិនៃប្រទេសហុងគ្រី។ កិច្ចសន្ទនារបស់ភាគីទាំងពីរបានផ្តោតជាសំខាន់លើការលើកកម្ពស់ភាពជាដៃគូទ្វេភាគីនៅក្នុងវិស័យគ្រប់គ្រងទឹក ឧត្តមសិក្សា និងទេសចរណ៍។ ភាគីហុងគ្រីរីករាយនឹងទទួលស្វាគមន៍ដំណើរទស្សនកិច្ចរបស់សម្តេចប្រធានព្រឹទ្ធសភា និង សម្តេចប្រធានរដ្ឋសភានៃព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា នៅទីក្រុងប៊ូដាប៉េស្ត និងស្វាគមន៍តំណាងជាន់ខ្ពស់របស់ព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជានៅក្នុងកិច្ចប្រជុំកំពូលស្តីពីបញ្ហាទឹកជាសកល (World Water Summit) ដែលគ្រោងនឹងប្រព្រឹត្តទៅនៅខែតុលា ឆ្នាំ២០១៩ នៅប្រទេសហុងគ្រី។

មុនពេលជំនួបសម្តែងការគួរសមខាងលើ ឯកឧត្តម ឧបនាយករដ្ឋមន្ត្រី ត្រូវបានអញ្ជើញជាក្លឹកភ្នាក់ងារ ចូលរួមស្តាប់សម័យប្រជុំពេញអង្គនៃរដ្ឋសភាជាតិហុងគ្រី ដែលក្នុងឱកាសនោះរដ្ឋមន្ត្រីការបរទេសនិងតំណាងរាស្ត្ររបស់ហុងគ្រី កំពុងពិភាក្សាដេញដោលគ្នាលើគោលនយោបាយសំខាន់ៗមួយចំនួន។

ថ្ងៃ សុក្រ ៧ កើត ខែមិគសិរ ឆ្នាំច សំរឹទ្ធស័ក ព.ស.២៥៦២
ភ្នំពេញ ថ្ងៃ ១៤ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៨

